
 

 

Gemeente Tilburg 
t.a.v. de gemeenteraad 
Postbus 90155 
5000 LH Tilburg 
 
Onderwerp: reactie concept programmabegroting 2024  
 
Tilburg, 2 november 2023 
 
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Graag reageren we via deze brief op de concept programmabegroting 2024 zoals deze aan uw 
raad voorligt begin november.  
In april 2022 hebben we een aantal aanbevelingen gedaan aan de informateur van het college 
om op te nemen in het coalitieakkoord. We zien dat een aantal van deze aandachtspunten in de 
begroting 2024 ook de financiële ruimte krijgen. We noemen onder andere: 
 

• Investeer in sport, omdat elke daarin geïnvesteerde euro minimaal het dubbele oplevert. 
We zien dat dit college, en hopelijk ook uw raad, het belang van sport en bewegen 
onderschrijft door investeringen te doen op dit thema. Wij zijn er van overtuigd dat nog meer 
investering op sport en bewegen, ook op andere beleidsterreinen zorgt voor een effectievere 
inzet van gemeentelijk preventief beleid.  

• Help sportclubs en sportondernemers die willen investeren in het versterken van hun wijk- en 
buurtfunctie.  
Hieraan geeft het college vorm via wijksportmanagers, een ontwikkeling die wij van harte 
ondersteunen. Ook omdat hiermee multifunctioneel gebruik van de accommodaties wordt 
gestimuleerd. 

• Help sportondernemers aan een helder aanspreekpunt binnen de gemeente om te kunnen 
praten over hun maatschappelijke rol en betrokkenheid in de stad.  
De ontwikkeling van een lokaal Platform Ondernemende Sportaanbieders, wat door het 
Tilburgs Sportakkoord wordt ondersteund, geeft hier invulling aan. Afhankelijk van de 
ontwikkeling hiervan kan de gemeente bezien welke rol zij hier te zijner tijd kan vervullen.  

• Zorg er tevens voor dat organisaties die zich op welke wijze dan ook bezighouden met de 
mensen in de stad (GGD, KBO, ContourdeTwern enz.) beter met elkaar gaan samenwerken. 
Naast de reguliere inzet van Sportbedrijf en partners, biedt het Tilburgs Sportakkoord ook 
experimenteerruimte om ambities uit te werken en (nieuwe) samenwerkingen te ontdekken. 
Goed te merken dat deze inzet door het college onderschreven en ondersteund wordt. 

• Zorg dat het aanbod zichtbaar en laagdrempelig is. Biedt minima en kwetsbare doelgroepen 
meer ondersteuning bij het vinden van hun weg naar de sport.  
Bij de aandacht voor het aanpassen van sportaanbod (prikkelarm zwemmen, special 
olympics) zien we hier goede ontwikkelingen. En ook het versterken van het beweegteam 
onderwijs, de buurtsportwerkers en het versterken van het meer bewegen voor ouderen 
dragen hieraan bij. Sport en bewegen als preventiemiddel en het belang van vitale inwoners 
(en de rol van hun gezondheid) als basis voor andere gemeentelijke interventies zou nog 
meer aandacht mogen krijgen. Ook de betaalbaarheid van de sport blijft voor deze kwetsbare 
groepen een belangrijk item. We vragen dan ook specifiek aandacht voor de rol van sport bij 
de maatschappelijke kosten en baten analyse in het onderzoek Gezin en Geld. 

• Zorg voor continue aandacht voor en financiering van (top)sportevenementen en hun 
maatschappelijke side-events, om op die manier de kracht van topsport te benutten voor de 
breedtesport. Hierbij is zowel jaarlijkse subsidie voor bestaande topsportevenementen, als 
het opbouwen van een spaarpot voor incidentele, grotere topsportevenementen en hun 
maatschappelijke side-events belangrijk. 
Hier zien we ontwikkelingen in accommodaties die topsportevenementen mogelijk maken en 
ook zijn we blij met de internationale shorttrackwedstrijden vanaf 2024 in Tilburg. Dat juichen 
we toe mits bij deze evenementen ook aandacht is voor maatschappelijke impact. Een 



 

 

continue aandacht is hiervoor vereist. Meerjarig blijft hier ook een continue financiële impuls 
nodig om ook in de toekomst mooie sportevenementen in Tilburg mogelijk te maken. 

• Blijf de beweging van #TeamTilbug stimuleren en coördineren en zoek borging samen met 
het bedrijfsleven.  
Hier zien we goede aandacht en een prachtige ontwikkeling voor Tilburgse talenten.  

 
Ook zijn we blij met de aandacht voor de investeringen in het zwembad Stappegoor en het 
uitbreiden van de ijscapaciteit door het beschikbaar stellen van een voorbereidingskrediet ten 
behoeve van uitbreiding en verdichting van de bestaande Ireen Wüstbaan. 
 
Daarnaast zien we echter ook nog kansen die onbenut worden: 
  

• Help sportverenigingen met het verduurzamen van hun clubaccommodatie, door hiervoor 
subsidies beschikbaar te stellen. 
Er zijn weliswaar enkele subsidieregelingen in het land beschikbaar en ondersteuning via 
borgstelling, maar een impactvolle investering vanuit gemeentezijde om het eigendom van 
vereniging echt duurzamer te maken ontbreekt. 

• Zorg voor een goede bereikbaarheid en toegankelijkheid van accommodaties. Een groene 
omgeving nodigt inwoners uit de sportaccommodatie wandelend of fietsend te bezoeken. 
We zijn benieuwd naar de conclusies en aanbevelingen uit het behoefte-onderzoek, wat iets 
zal zeggen over de benodigde kwantiteit en spreiding van sportvoorzieningen. 

• Zorg dat de stad een speelplek wordt voor iedereen. Juist daar waar verdichting van 
woningen plaatsvindt, is een leefbare en groene openbare ruimte essentieel! Houdt daarom 
bij stadsontwikkelingen vast aan richtlijnen die daarbij helpen, zoals de vastgestelde aanpak 
Bewegen, Ontmoeten, Sporten en Spelen. & Ontwikkel daarnaast een sport- en beweegkaart 
om, naar voorbeeld van de recent geactualiseerde stadsnatuurkaart, gegarandeerd ruimte 
voor sporten en (fun-) bewegen te verwerken in de ruimtelijke ordening. 
In de strijd om de ruimte, die in een verdichtende stad steeds belangrijker wordt, lijkt het 
sport- en beweegbelang op dit moment niet de positie te krijgen die het verdient. Wellicht in 
taal soms al wel, maar in de praktijk zien we bij keuzes binnen projecten eerder de euro’s of 
ruimtelijke eisen prevaleren boven gezondheid en sportruimte. Voorbeeld hiervan is dat bij de 
herinrichting van de Parkring wel over groen en milieu wordt gesproken maar niet over 
sportief medegebruik. Ook bij de ontwikkeling van de passantenhaven liggen er kansen om 
aan de behoefte tot meer openlucht waterrecreatie tegemoet te komen. Maar ook in andere 
ruimtelijke ontwikkelingsplannen lijken de goede intenties nog niet tot voldoende ruimte voor 
sport en bewegen te leiden. 

 
 
We kijken er naar uit om samen met het college en met uw raad, hierover verder in gesprek te 
gaan het komende jaar om zowel de goede ontwikkelingen te ondersteunen als de bestaande 
kansen nog beter te benutten. 
 
 
Met sportieve groeten, 
Namens de Tilburgse Sportraad 
 
 
 
 
Frans van de Ven,      
voorzitter  


